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P r o t o k ó ł   Nr XXI/2017 

z sesji Rady Gminy Bliżyn, która odbyła się w dniu 29 marca 2017r.  

w świetlicy OSP w Bliżynie. 

 

W obradach sesji uczestniczyli: 

1/ Janusz Kołodziej – Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Skarżyskiego 

2/ Anna Leżańska - Członek Zarządu Powiatu Skarżyskiego 

3/ Mieczysław Bąk – Radny Powiatu Skarżyskiego 

4/ Marcin Machowski – Komendant Powiatowy PSP w Skarżysku-Kam. 

5/ Mariusz Walachnia – Wójt Gminy Bliżyn 

6/ Barbara Stachera – Sekretarz Gminy Bliżyn 

7/ Beata Ozan – Skarbnik Gminy Bliżyn 

8/ Magdalena Szwarc-Gajda – Radca Prawny UG 

9/ Zdzisław Kuźdub – inspektor ds. p.poż. w Urzędzie Gminy 

10/ Anna Kowalik – obsługa Rady 

11/ Czesław Szmalec – Prezes OSP Bliżyn 

12/ Józef Nowak – Dyrektor Zespołu Szkół w Bliżynie 

13/ Sylwester Koziński – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Mroczkowie 

14/ Mirosław Owczarek – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Odrowążku 

15/ Bożena Święs – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Sorbinie 

16/ Zofia Nowak-Walachnia – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 

        Społecznej w Bliżynie 

17/ Jacenty Kita – Redaktor Naczelny Samorządowego Informatora Gminy 

      Bliżyn 

18/ Martyna Sztukiecka – Tygodnik Skarżyski 

19/ Sołtysi zgodnie z załączoną listą obecności  

20/ Radni zgodnie z załączoną listą obecności 

 

Zatwierdzony porządek obrad sesji: 

1. Otwarcie, stwierdzenie kworum, przyjęcie porządku obrad sesji. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad XX sesji Rady. 

3. Informacja Wójta o pracy między sesjami oraz informacja o realizacji uchwał 

    podjętych na ostatniej sesji. 

4. Wystąpienia zaproszonych gości. 

5. Interpelacje i zapytania radnych oraz udzielenie odpowiedzi. 

6. Informacja o działalności straży pożarnej za 2016 rok: 

 a/ wystąpienie Wójta Gminy, 

 b/ stanowisko Komisji Spraw Społecznych i Socjalnych, 

 c/ dyskusja, 

 d/ przyjęcie informacji. 

7. Informacja o działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bliżynie 

    za 2016 rok: 

 a/ wystąpienie Kierownika GOPS w Bliżynie, 
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 b/ wystąpienie Wójta Gminy, 

 c/ stanowisko Komisji Spraw Społecznych i Socjalnych, 

 d/ dyskusja, 

 e/ przyjęcie informacji. 

8. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

    a/ dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjum do nowego ustroju 

        szkolnego, 

    b/ określenia kryteriów naboru wraz z liczbą punktów oraz dokumentów 

         potwierdzających spełnianie kryterium w postępowaniu rekrutacyjnym do 

         publicznych przedszkoli, oddziałów przedszkolnych w publicznych 

         szkołach podstawowych oraz publicznych szkół podstawowych, dla których 

         organem prowadzącym jest Gmina Bliżyn, 

    c/ wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy na lata 

        2017-2031, 

    d/ wprowadzenia zmian w budżecie gminy na rok 2017, 

    e/ udzielenia pomocy finansowej, 

    f/ przyjęcia Gminnego Programu Rewitalizacji Gminy Bliżyn na lata 2016- 

        2022, 

    g/ przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

        bezdomności zwierząt na terenie Gminy Bliżyn w 2017 roku, 

    h/ przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2017-2019, 

    i/ uchwalenia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na 

         terenie Gminy Bliżyn. 

9. Sprawozdanie z realizacji rocznego programu współpracy z organizacjami 

     pozarządowymi za rok 2016. 

10. Informacje, komunikaty i oświadczenia. 

11. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Przebieg obrad sesji: 

Ad. 1 

Dwudziestą pierwszą w kadencji sesję Rady Gminy Bliżyn otworzył  

i poprowadził Tadeusz Łyjak – Przewodniczący Rady Gminy Bliżyn.  

Po przywitaniu wszystkich obecnych Przewodniczący Rady poinformował 

zebranych, że w obradach sesji uczestniczy 15 radnych na ustawowy skład Rady 

15 radnych, w związku z czym uchwały podejmowane na sesji są prawomocne.  

Następnie Przewodniczący Rady odczytał projekt porządku obrad sesji, do 

którego nie zgłoszono żadnych uwag ani wniosków. 

Radni jednogłośnie /15 głosów za/ przyjęli porządek obrad sesji. 

Ad. 2 
Radni nie zgłosili uwag do treści protokołu z obrad XX sesji Rady Gminy Bliżyn, 

która odbyła się w dniu 15 lutego 2017r. przyjmując go jednogłośnie /15 głosów 

za/. 
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Ad. 3 

Mariusz Walachnia – Wójt Gminy Bliżyn przedstawił informację o swojej pracy 

między sesjami oraz informację o realizacji uchwał podjętych na ostatniej sesji 

/informacje w załączeniu/. 

Ad. 4 

Wystąpienia zaproszonych gości: 

Mieczysław Bąk zwrócił się do Wójta o podjęcie negocjacji ze Starostą  

w sprawie ogłoszenia przetargu na całość budowy chodnika w Odrowążku. Na 

poprzedniej sesji Powiat zabezpieczył na ten cel kwotę 250tys. zł. Środki te 

dodatkowo zostaną wzmocnione przez dotację z gminy. Jest to zadanie duże stąd 

w przetargu może pójść za mniejsze środki. W kolejnych latach oczekują do 

realizacji chodniki w Sorbinie, Ubyszowie czy Mroczkowie dlatego trudniej 

będzie wrócić do budowy chodnika w Odrowążku. Radny w tej sprawie będzie 

również rozmawiał ze Starostą. Poinformował, że kościółek w Mroczkowie został 

nominowany do dziewiątki zabytków sakralnych drewnianych w Polsce. 

Podziękował przy tym Wójtowi i radnym za wsparcie na konserwację tego 

zabytku. 

Ad. 5 

Interpelacje i zapytania radnych: 

Krzysztof Jurek 

1. Remont placu zabaw przy placu Broel Platerów oraz miejsca integracji nad 

     zalewem. 

2. Umieścić na stronie internetowej Urzędu bardziej czytelny rozkład jazdy 

     busów. 

3. Zamontować ławki na przystankach autobusowych w Bliżynie: przy dawnej 

    Stylowej, naprzeciwko stacji benzynowej, przy zjeździe na Wojtyniów oraz 

    przy zjeździe na Sorbin. 

4. Jaki jest postęp w pozyskaniu inwestora przez utworzoną Strefę Ekonomiczną 

    i czy utrzymywany jest kontakt z Prezesem tej Strefy. 

Radny podziękował Wójtowi za utwardzenie pobocza kruszywem przed 

cmentarzem. 

Wiesław Gregiel 

1. Budowa wiaty przystankowej przy skręcie z ul. Kościuszki na ul.Spacerową  

    w stronę Końskich. 

2. Prośba o naprawienie zapadniętej kratki ściekowej podmytej przez wodę przy 

    wjeździe na most przy ul. Kamiennej. 

3. Remont ul. Spacerowej w kierunku ul.Podleśnej zniszczonej przez wywózkę 

    drewna z lasu. 

4. Remont mostu na ul.Spacerowej w Wojtyniowie poprzez wymianę 

     zniszczonych desek i przyczółka. Budowa tego mostu była rozważana do 

     uwzględnienia w budżecie powiatu i wykonania go w ramach pozyskania na 

     ten cel środków zewnętrznych. 
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Halina Fidor 

Prośba o wykonanie następujących robót przy drogach powiatowych: 

1/ droga powiatowa Bliżyn – Sorbin – Odrowążek: 

- naprawa nawierzchni drogi w Drożdżowie - na wykonywanych tam przepustach 

  zrobiły się wgłębienia, 

- uzupełnienie ubytku w asfalcie przy kratce ściekowej przy zakończeniu 

  chodnika między Zbrojowem a Sorbinem, 

- dalsze udrożnienie rowów w Sorbinie, 

- naprawa pobocza jezdni w Sorbinie i Zbrojowie przy wjeździe na drogę gminną 

  /do p.Zbrojów/, 

2/ droga powiatowa Sorbin – Nowki –Świerczów – wycięcie przydrożnych 

    krzewów i udrożnienie rowu od Sorbina do Nowek, 

3/ droga powiatowa Zbrojów – przysiółek Łazik – naprawa nawierzchni drogi na 

    całej długości. 

Monika Sokołowska 

1. Uzupełnić ubytki na całości drogi gminnej w Drożdżowie. Ponadto przy tej 

    drodze koło posesji p.M.Kołodzieja zarywa się rów natomiast koło posesji 

    p.K.Bernatek rów nie ma odpływu. 

2. Kiedy zostanie wykonane oświetlenie uliczne między Drożdżowem  

    a Henrykowem. 

3. Uzupełnić zniszczone znaki drogowe w Drożdżowie /koło posesji p.Osóbki/. 

4. Podjąć działania w kierunku uruchomienia busów dla osób powracających  

     z drugiej zmiany. 

5. Uzupełnić ubytki na drodze gminnej w Wołowie. 

6. Uzupełnić ubytki na drodze powiatowej w Wołowie oraz naprawić zniszczone 

    /zapadnięte/ połączenie drogi z mostem. 

Jarosław Bednarz 

1. Prośba o solidniejsze mocowanie znaków drogowych – interwencja  

      o poprawienie umocowania znaków w Kucębowie przy skrzyżowaniu 

      Kucębów Górny i Kucębów Odcinek oraz wzmocnienie umocowania tablicy 

      ogłoszeń. 

2. Zorganizować spotkanie z nadleśnictwem w celu negocjacji remontów, 

     budowy dróg niszczonych przez ciężki sprzęt, samochody wywożące drewno 

     z lasu. 

3. Prośba o wykonanie mostka przy drodze powiatowej Odrowąż –Samsonów  

    w miejscowości Szałas /nie wykonany zjazd do pomnika/. 

4. Prośba o wykonanie dokumentacji projektowej na budowę chodnika w Nowym 

    Odrowążku przy drodze powiatowej Odrowąż-Samsonów. 

Jacek Krzepkowski 

1. Wyjaśnić przyczynę nie zabierania śmieci w okresie dwóch ostatnich miesięcy 

    z posesji Płaczków Piechotne Nr 2 oraz Pięty Nr 53. 

2. Kiedy rozpoczną się remonty cząstkowe dróg. 

3. Kiedy zostaną zakupione i zainstalowane wiaty przystankowe. 
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4. Dokonać naprawy grilla na altanie w Płaczkowie. 

5. Poprawić drogę do p.Okłów. 

6. Prośba o wspólne wystąpienie Gminy i Powiatu do Zarządu Dróg Krajowych 

    w sprawie wykonania brakującego odcinka chodnika przy drodze krajowej 

    między Sołtykowem a Piętami. 

Aleksandra Milanowska 

1. Naprawa poboczy dróg gminnych w Bugaju – głównie dotyczy drogi od krzyża 

    w kierunku pastwisk. 

2. Droga powiatowa Brzeście – Zagórze: 

- dokończenie usunięcia, wycięcia rosnących drzew z rowu odwadniającego 

   zwłaszcza w okolicy niebezpiecznego zakrętu przy posesji p.Królów,  

- ze względu na zły stan techniczny i długotrwałą eksploatację drogi powiatowej 

  występują ubytki w nawierzchni drogi, są zniszczone warstwy konstrukcyjne 

  przy skrzyżowaniu z drogą gminną w kierunku altany wraz z naprawą przepustu  

  drogowego, który się zawalił i hamuje odpływ wody, 

- przekazać harmonogram zamierzonych prac remontowych przy drodze 

   powiatowej Brzeście-Zagórze. 

- mieszkańcy ponownie proszą o wykonanie chodnika dla pieszych po jednej 

   stronie i po drugiej poszerzenie drogi powiatowej, która jest wąska  

   i niebezpieczna. Droga ta łączy dwie miejscowości. 

Monika Gruszczyńska 

1. Jaka jest szansa budowy chodnika w Mroczkowie, na który został opracowany 

    już projekt techniczny. Były zapewnienia ze strony Powiatu o realizacji tej 

    inwestycji w bieżącej kadencji.  

2. Czy został złożony wniosek, o którym radna mówiła na ostatniej sesji, 

     dotyczący pozyskania środków z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

     Środowiska na pracownie w szkołach. Termin złożenia wniosku upłynął  

     15 marca b.r. 

3. Przekazać uwagi mieszkańców Mroczkowa przy okazji spotkania  

       z przedstawicielami nadleśnictwa związane z wywozem drewna ciężkimi 

       samochodami. Mieszkańcy  proszą o interwencję w nadleśnictwie ze względu 

       na pękanie ścian w budynkach podczas wywozu drewna. 

Ewa Kotowicz 

1. Ponowna prośba o wykonanie przepustu koło przystanku kolejowego  

    w Gilowie. 

2. Prośba o oczyszczenie rowów przy drodze powiatowej od Barwinka do stacji 

    kolejowej oraz przy drodze powiatowej wzdłuż lasu na górce w Gilowie. 

Radosław Bułka 

1. Prośba o naprawienie nawierzchni drogi powiatowej w kierunku Majdowa. 

2. Ponowienie interpelacji związanej z uregulowaniem problemu wody 

    zgromadzonej przy byłym sklepie w Ubyszowie. 

3. Udrożnienie przepustu wodnego przy posesji 118 w Ubyszowie pod asfaltem 

    drogi gminnej. 
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4. Naprawa drogi wykonanej z tłucznia przy boisku piłkarskim w kierunku posesji 

    p. Nogi. 

5. Prośba o wygenerowanie kwoty 14tys.zł potrzebnych do wykonania przejścia 

    pod drogą powiatową dla przewodu elektrycznego zasilającego lampę 

    oświetleniową przy wiacie przystankowej na przyczółku „Szczurów” /sugestia 

    pozyskania środków – z oszczędności powstałych po rozstrzygnięciu 

    przetargów na inne inwestycje/. 

Szymon Mastalerz 

1. Wystąpić o budowę chodnika łączącego Górki z Gilowem. 

2. Właściwie zabezpieczyć miejsce pamięci koło pomnika p.Janduły. 

3. Naprawić dach na altanie w Sobótce /zerwana papa/. 

4. Naprawić ubytki na drodze gminnej w Sobótce na zakręcie koło p.Dylowej  

    /zapadnięty asfalt/ oraz na drodze gminnej w Górkach /koło p.Niziołek/ i od  

    przepompowni w górkę /koło p.Janduły/. 

5. Naprawa zniszczonych znaków w Górkach w kierunku Barwinka. 

Radny podziękował również powiatowi za wykonanie przepustu odwadniającego 

podczas realizacji budowy drogi do Rędocina. 

Odpowiedzi na zapytania dotyczące powiatu udzieliła Anna Leżańska. 

Odnosząc się do budowy chodnika w Odrowążku podziękowała za 

dofinansowanie ze strony gminy w kwocie 70tys.zł. W budżecie powiatu 

zabezpieczono 250tys.zł na ten cel. Powiat ogłaszając przetarg musi go ogłosić 

na zakres na jaki ma pieniądze. Zakres ten można rozszerzyć do 20%. Biorąc pod 

uwagę budowę chodnika w Sorbinie poinformowała, że PGE otrzymało już 

wszystkie zgody mieszkańców na przesunięcie słupów i ma zabezpieczone środki 

na ten cel. Dlatego budowa chodnika może być realizowana po dokonaniu 

przesunięcia słupów przez PGE. Naprawy dróg po zimie odbywać się będą 

sukcesywnie. Na razie wykonano konieczne remonty cząstkowe masą na zimno  

a jest przygotowywany pomiar ubytków pod naprawy masą na gorąco. Most  

w Wojtyniowie zostanie naprawiony. Droga do Łazika była dobrze utwardzona 

a jej zniszczenie nastąpiło wskutek wywózki drewna. W Drożdżowie wykonawca 

poprawi ubytki na przepustach. Zostanie również poprawiony przepust koło 

p.M.Kołodzieja. Naprawa uszkodzenia drogi do p.Zbrojów zostanie zgłoszona do 

firmy wykonującej światłowody. W zakresie uruchomienia kursu busa po drugiej 

zmianie byłoby to możliwe gdyby jeździło chociaż 5 osób. Naczelnik z Powiatu 

sprawdził ilość osób jeżdżąc tym kursem gdy jeszcze był uruchomiony. Okazało 

się, że przez okres 3 dni nikt nie jechał a przez 2 dni pojedyncze osoby. Do takiego 

kursu należy miesięcznie dołożyć od 1.500 do 2.000zł. Projekt na budowę 

chodnika w Nowym Odrowążku zostanie wykonany jak tylko pojawią się środki 

finansowe. Zjazd do pomnika w Szałasie został zgłoszony do Powiatu 

Kieleckiego, który obiecał to wykonać. Budowa chodnika przy drodze krajowej 

na odcinkach: Gilów-Górki, Płaczków-Pięty a także przesunięcie przejścia dla 

pieszych na ul. Staszica zostało zgłoszone do Dyrekcji Dróg Krajowych i w tych 

sprawach ma się odbyć wizja w terenie. Na obecną chwilę nie ma wykonanej 
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dokumentacji na poszerzenie drogi Brzeście-Zagórze ale należy o tym pomyśleć 

kiedy zostanie wykonana ul.Ponurego ponieważ na pewno zwiększy się ruch tą 

trasą. Wycinka krzewów i udrożnienie rowów w Brześciu zostanie wykonane. 

Budowa chodnika w Mroczkowie na dzień dzisiejszy nie jest możliwa do 

realizacji. Brakuje środków finansowych. Mimo, że w roku bieżącym wreszcie 

zbilansował się szpital to jednak środków brakuje m.in. na oświatę. Być może uda 

się pozyskać środki ze sprzedaży mienia to wtedy będzie możliwa realizacja 

dodatkowych zadań. Przepust w Gilowie zostanie wykonany jak tylko ruszą 

remonty cząstkowe dróg. W sprawie odwodnienia w Ubyszowie wysłano pisma. 

Naprawa drogi w kierunku Majdowa oraz między Zbrojowem a Drożdżowem 

zostanie wykonana. Ze względu na zły stan techniczny tych odcinków dróg 

wskazane byłoby nawet położenie nakładki asfaltowej. Uzależnione jest to jednak 

od środków finansowych. Dodała, że udrożnienie rowów nic nie daje jeżeli 

wystąpi zawalony przepust. Wjazdy na posesje powiat może wykonać jeżeli 

mieszkańcy zakupią rury. Zjazdy powiat wykonuje na własny koszt tylko  

w przypadku przebudowy drogi. Brak zgody wstrzymuje prace a posesje są 

zalewane.  

W związku z licznymi uwagami dotyczącymi niszczenia dróg przez wywózkę 

drewna z lasu i ewentualną partycypację w kosztach remontów dróg Tadeusz 

Łyjak obiecał zaprosić na najbliższą sesję przedstawicieli nadleśnictwa 

Skarżysko i Suchedniów. 

Wyjaśnień odnośnie spraw dotyczących gminy udzielił Wójt informując, że 

rozpoczęły się już remonty cząstkowe dróg po zimie. Wójt wystąpił o zwiększenie 

środków na te cele o 20tys.zł, o czym zdecyduje Rada na dzisiejszej sesji. W dniu 

20 kwietnia Komisja ds. Infrastruktury zaplanowała objazd dróg, w wyniku 

którego oceni naprawy już wykonane i przedstawi wykaz napraw. Remonty 

cząstkowe dróg sukcesywnie będą wykonywane. Na placach zabaw część 

zabawek została wymieniona, dalsza ich wymiana, piaskowanie będzie 

realizowane w najbliższym czasie. Planuje się zatrudnienie 4 osób na 4 miesiące 

w ramach robót publicznych dlatego takiego rodzaju prace będą wykonywane 

przez  tych pracowników. Wiat przystankowych naprzeciwko Lewiatana oraz 

koło Stylowej nie da się wykonać ze względu na znajdujące się blisko chodnika 

płoty. Wystąpiono ponownie o rozkłady jazdy busów, jeżeli zostaną udostępnione 

i będą lepszej jakości to pojawią się na stronie internetowej gminy. Odnośnie 

Strefy Ekonomicznej w grudniu został podpisany akt o włączeniu obszaru do 

strefy. Wójt jest w kontakcie telefonicznym z Prezesem. Jest duża nadzieja, że 

inwestorzy wejdą na inne obszary ponieważ w Starachowicach tereny te zostały 

już w dużej mierze wykorzystane. Działka na Wojtyniowie jest atrakcyjna, duża 

obszarowo, z dobrym dojazdem. Most na ul.Kamiennej zostanie naprawiony po 

rozeznaniu tematu. Droga gminna w Drożdżowie jak i droga w Płaczkowie 

Piechotnym wymagają napraw. Rowy wzdłuż drogi gminnej w Drożdżowie 

zostały zrobione w większości z funduszu sołeckiego. Są kolejne plany aby 

udrożnić rowy od posesji p.M.Kołodzieja w górkę. Wykonanie odpływu od 
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posesji p.K.Bernatek jest możliwe tylko przez prywatne posesje w stronę rzeki. 

Budowa oświetlenia między Drożdżowem a Henrykowem będzie kontynuowana. 

To zadanie posiada projekt techniczny i ważne pozwolenie na budowę.  

W zakresie uruchomienia busów po II zmianie gmina nie może nic wskórać, 

większe pole do popisu ma powiat. W tej kwestii nie da się nic zrobić jeżeli nie 

nastąpi zmiana przepisów. Wójt obiecał dopilnować solidniejsze mocowanie 

znaków drogowych. Wyjaśni także temat nie odebrania śmieci w Płaczkowie ale 

zapewne ma to związek z oddaleniem domów od drogi. Nawiązując do budowy 

chodnika przy drodze krajowej w 2015 roku Wójt wystąpił do Dyrekcji Dróg 

Krajowych o budowę tych chodników na odcinkach: Sołtyków-Pięty, Gilów-

Górki i Bugaj w kierunku Boru. Odpowiedź którą Dyrekcja udzieliła gminie była 

szokująca. Generalnie nie mają środków na takie cele ale analizują ilość zdarzeń 

i wypadków a na wymienionych odcinkach nie było wypadków. Dlatego 

spotkanie z Dyrektorem wiele wyjaśni w tym temacie. Odnośnie pozyskania 

środków na pracownie to szkoła w Mroczkowie nie występowała do 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska natomiast ma na ukończeniu 

wniosek do RPO, działanie 8.3.1., który daje szanse na pozyskanie większych 

środków. Do tej pory nadleśnictwo nie chciało partycypować w remoncie dróg 

tłumacząc to tym, że to nie oni wywożą drewno z lasu. W przypadku budowy 

drogi do Rędocina dołożyli środków bo mieli w tym swój interes a mianowicie 

zostały wykonane zjazdy do dróg leśnych. Przy zmianach w budżecie na 

dzisiejszą sesję nie udało się wprowadzić oświetlenia przy wiacie w Ubyszowie 

ale przy najbliższych zmianach Wójt obiecał wprowadzić to zadanie. Na to 

zadanie jest już wykonany projekt i uzyskane pozwolenie na budowę. Pomnik 

Jandułów wybudowała rodzina a stoi na działce prywatnej. Właściciel tej działki 

nie życzy sobie by jego prywatny teren był deptany. Dach na altanie w Sobótce 

zostanie naprawiony.  

Mieczysław Bąk odniósł się do wypowiedzi Wiesława Gregla w zakresie obietnic 

wykonania mostu w Wojtyniowie. Na początku kadencji wystąpił z inicjatywą 

ujęcia w budżecie powiatu tej inwestycji. Wówczas padły stwierdzenia że most 

ten jest w dobrym stanie. Radny z doświadczenia wie, że drewniane konstrukcje 

ulegają zniszczeniu po każdym przejeździe ciężkich samochodów. W ramach 

środków pozyskanych z rezerwy ministerialnej Starostwo wykonuje mosty  

o większej wartości inwestycyjnej a most w Wojtyniowie oczekuje w kolejce na 

realizację. Radny nawiązał także do budowy chodników przy drogach 

powiatowych, które są realizowane ze środków własnych ponieważ nie ma na nie 

dofinansowania. Większa możliwość uzyskania dofinansowania pojawia się  

w przypadku przebudowy drogi wraz z chodnikami. Dlatego będzie apelował do 

Powiatu o przebudowę drogi w Mroczkowie łącznie z chodnikiem.  

Ad. 6 

Informację o działalności straży pożarnej za 2016 rok przedstawił Zdzisław 

Kuźdub /informacja w załączeniu/. Podziękował Wójtowi, radnym, sołtysom, 
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radom sołeckim za wsparcie i zrozumienie potrzeb strażaków, za wspieranie ich 

działalności także finansowe. 

Głos zabrał również Marcin Machowski – Komendant Powiatowy Straży 

Pożarnej w Skarżysku-Kam. Stwierdził, że w gminie Bliżyn ochrona 

przeciwpożarowa jest na wysokim poziomie. Podziękował Zdzisławowi 

Kuźdubowi za profesjonalne prowadzenie tych spraw. Strażacy są dobrze 

wyszkoleni. Niepokojącym zjawiskiem jest wypalanie traw. Zdarzeń tych jest już 

więcej w okresie tylko I kwartału tego roku niż w całym 2016. Apelował do policji  

o zwiększenie patroli oraz do dyrektorów szkół o zorganizowanie pogadanek na 

temat szkodliwości wypalania traw, w których chętnie wezmą udział 

przedstawiciele straży. W 2016 roku jednostki OSP Bliżyn i Sorbin będące  

w krajowym systemie otrzymały więcej środków niż w 2015 roku. Za kwotę 

11tys.zł został zakupiony rozpieracz drogowy do ratownictwa drogowego dla 

OSP Bliżyn. Na terenie gminy Bliżyn nie było problemów z pozyskaniem 

strażaków, czego przykładem jest OSP Wołów. Podsumowując swoje 

wystąpienie wyraził słowa uznania i pochwały dla pracy jednostek OSP z terenu 

gminy Bliżyn. Liczy na dalszą dobrą współpracę. 

Wójt stwierdził, na terenie powiatu nasze jednostki ochotnicze są stawiane za 

wzór. Wiąże się to z profesjonalną obsługą przez komendanta Zdzisława 

Kuźduba, któremu należą się słowa pochwały i podziękowania. Cieszy fakt, że 

jednostki nie zamierają tylko się reaktywują tak jak w przypadku Wołowa. Wójt 

podziękował komendantom, strażakom za kolejny rok służby w ochronie 

przeciwpożarowej. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych i Socjalnych 

przedstawiła Halina Fidor – Przewodnicząca Komisji. Komisja dokonała analizy 

informacji o działalności straży pożarnej za 2016 rok z realizacji zadań ochrony 

przeciwpożarowej oraz dotyczącej działalności gospodarczej i finansowej OSP na 

terenie Gminy Bliżyn. W porównaniu z rokiem 2015 nastąpił nieznaczny spadek 

ogólnej liczby pożarów natomiast wzrosła ilość miejscowych zagrożeń. Na 

przestrzeni trzech ostatnich lat sytuacja pożarowa na terenie naszej gminy jest 

porównywalna i stabilna. Na uwagę zasługuje fakt, że działalność statutowa jest 

realizowana na wysokim poziomie. Ważnym elementem działalności OSP jest 

stała obecność druhów i pocztów sztandarowych podczas gminnych uroczystości 

państwowych, religijnych i innych spotkań. Systematycznie dokonywane są 

remonty strażnic, co przyczynia się do poprawy ich wizerunku. Znaczącym 

faktem jest udział środków funduszu sołeckiego. Na szczególną uwagę zasługują 

wykonane prace w OSP Wołów. Dzięki planowanej termomodernizacji obiektu 

OSP w Bliżynie Komisja ma nadzieję, że ulegną znacznej poprawie warunki 

lokalowe i wygląd zewnętrzny strażnicy. Nastąpiła również dalsza poprawa 

wyposażenia jednostek OSP w sprzęt specjalistyczny. W dalszym ciągu strażacy 

OSP podnoszą swoje kwalifikacje poprzez udział w wiele kursach i szkoleniach. 

Komisja pozytywnie oceniła działalność straży pożarnej za 2016 rok /4 głosy za/.  

 



 

10 

 

Dyskusja 

Halina Fidor podziękowała Prezesowi OSP Sorbin za zaangażowanie i pomoc 

przy wydawaniu żywności oraz drużynom pożarniczym OSP Sorbin za udział  

w gminnych zawodach sportowo-pożarniczych i odnoszone sukcesy. 

Krzysztof Jurek zapytał o statystyki dot. wypalania traw, czy zjawisko to 

występuje na terenach prywatnych czy państwowych i jaka jest wykrywalność 

tego procederu. Poddał pod rozwagę sugestię w zakresie zaapelowania do 

mieszkańców o wyposażenie w gaśnice szczególnie gdy chodzi o budynki 

drewniane.  

Zdzisław Kuźdub wyjaśnił, że pożary traw mają najczęściej miejsce na 

nieużytkach w rejonie Bliżyna, Bliżyn – Ubyszów, Bliżyn – Pięty, Bliżyn – 

Rędocin. Na ogół nie wypala się traw w rejonie Sorbina, Odrowążka, Nowego 

Odrowążka być może dlatego, że są to tereny użytkowane rolniczo. Próby 

znalezienia sprawcy podpalania traw były podejmowane ale nie odniosły skutku. 

Marcin Machowski dodał, że to właściciel, użytkownik, zarządca obiektu, 

budynku odpowiada za bezpieczeństwo, nie tylko pożarowe. Nikt nie zabroni 

posiadania zbiornika p.poż. na swojej posesji czy nawet 10 gaśnic. Wszystko 

zależy od świadomości mieszkańców. Została przeprowadzona akcja „Nie dla 

czadu” poprzez zakup ulotek i dostarczenie ich do domostw. Być może taka akcja 

przydałaby się w zakresie szkodliwości wypalania traw. Profilaktyka i edukacja 

jest bardzo ważna ale na to również potrzebne są środki. 

Szymon Mastalerz uważa, że w przypadku wypalania traw na bieżąco powinno 

być zgłoszenie do policji. Ponadto prosił o wyposażenie strażnicy OSP Mroczków 

w drabinę większych rozmiarów. 

Marcin Machowski potwierdził, że zgłoszenie na policję odbywa się od razu ale 

policja prosi o pismo wskazujące rejony zagrożone pożarami po to, by mogli tam 

zaplanować więcej patroli. 

Zdzisław Kuźdub obiecał zabezpieczyć środki na zakup drabiny. Kampania 

uświadamiająca szkodliwość wypalania traw jest prowadzona. Są ogłoszenia, 

media, w kościołach są odczytywane informacje na ten temat.  

Jacek Krzepkowski stwierdził, że kampania edukacyjna jest szeroko 

prowadzona przez PSP Skarżysko-Kamienna przy współpracy powiatu. Są także 

informacje na stronach internetowych dot. wypalania traw czy akcji „Nie dla 

czadu”. 

Tadeusz Łyjak na ręce komendanta powiatowego i gminnego złożył 

podziękowanie strażakom za ich pracę, zaangażowanie, za ochronę dóbr, mienia 

i życia mieszkańców. 

Podsumowaniem powyższej dyskusji było jednogłośne /15 głosów za/ przyjęcie 

informacji o działalności straży pożarnej za 2016 rok. 

Ad. 7 

Informację o działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bliżynie za 

2016 rok przedstawiła Zofia Nowak-Walachnia – Kierownik Ośrodka 

/informacja w załączeniu/. 
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Wójt poinformował, że od ubiegłego roku GOPS realizuje nowe zadanie 500+. 

Na ten cel w roku ubiegłym wydatkowano 3.270tys.zł i nie było większych 

problemów z wypłatą świadczeń. Wójt zwrócił uwagę na nieproporcjonalne 

finansowanie wydatków związanych z kosztami obsługi – utrzymaniem ośrodka 

/w 90% pokrywa je gmina/ w stosunku do wypłaty świadczeń /w 80% pokrywane 

są z budżetu państwa/. Jedynym mankamentem są warunki pracy GOPS ale na 

dzień dzisiejszy nie da się tego problemu rozwiązać. Wójt podziękował 

pracownikom GOPS za trudną pracę jaką wykonują. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych i Socjalnych 

przedstawiła Halina Fidor – Przewodnicząca Komisji. Komisja dokonała analizy 

informacji o działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za 2016r. przy 

udziale Kierownika GOPS Pani Zofii Nowak-Walachni. GOPS prowadzi różne 

formy działalności z zakresu opieki społecznej. Na uwagę zasługuje dobra 

współpraca ze szkołami, Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie, kuratorem 

sądowym, policją, służbą zdrowia, pracownikami urzędu gminy, asystentami 

rodziny i innymi specjalistami w zależności od potrzeb. Zgodnie z ustawą  

w 2016r. rozpoczęto wypłatę świadczeń z programu 500+. Według informacji 

Kierownika GOPS wypłaty odbywają się systematycznie dzięki czemu podniósł 

się standard życia rodzin pobierających  świadczenia. Należy również podkreślić 

zaangażowanie pracowników GOPS-u  w związku z wydawaniem żywności dla 

mieszkańców naszej gminy. W dalszym ciągu pracownicy socjalni koordynują 

działalność Klubów Seniora w Bliżynie, Mroczkowie i w Sorbinie. Komisja 

jedynie widzi potrzebę poprawy warunków lokalowych Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Bliżynie poprzez wygospodarowanie pomieszczenia na 

przyjmowanie interesantów, szczególnie tych z którymi należy przeprowadzić 

rozmowę, zebrać dane. Komisja pozytywnie opiniuje sprawozdanie z działalności 

GOPS w Bliżynie za 2016r. /4 głosy za/.  

Dyskusja 

Monika Sokołowska podziękowała pracownikom GOPS-u za zaangażowanie  

i pomoc w dystrybucji żywności. Podziękowania także skierowała do Zarządu 

PKPS. 

Tadeusz Łyjak podkreślił, że komisje Rady wysoko oceniły działalność 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. Podziękował pracownikom Ośrodka za 

ich pracę, która mimo zwiększenia obowiązków jest wykonywana należycie. 

Radni jednogłośnie /15 głosów za/ przyjęli informację o działalności Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Bliżynie za 2016 rok. 

Przed przystąpieniem do rozpatrzenia projektów uchwał Przewodniczący Rady  

zaproponował odstąpienie od odczytywania uzasadnień i załączników do 

projektów uchwał. 

Radni jednogłośnie /15 głosów za/ przyjęli powyższy wniosek. 

Ad. 8 a/ 

Projekt uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjum 

do nowego ustroju szkolnego odczytała Barbara Stachera – Sekretarz Gminy. 
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Omówiła także autopoprawkę wniesioną przez Wójta do projektu uchwały 

pismem z dnia 28 marca 2017r. Polega ona na dopisaniu na początku § 4 zwrotu  

„Z dniem 31 sierpnia 2017r.” ponieważ szkoły do końca roku szkolnego 

funkcjonują w oparciu o dotychczasowe uchwały i do tego dnia powinny one 

zachować moc obowiązującą. 

Przewodniczący Rady poinformował, że wszystkie Komisje Rady pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały. 

Dyskusja 

Jarosław Bednarz zasygnalizował brak sali gimnastycznej w szkole  

w Odrowążku. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania autopoprawki wniesionej przez 

wójta do projektu uchwały polegającej na nadaniu brzmienia § 4 o treści: 

„§ 4. Z dniem 31 sierpnia 2017r. traci moc uchwała Nr IV/33/99 Rady Gminy  

w Bliżynie z dnia 18 lutego 1999r. w sprawie określenia granic obwodów 

publicznych szkół podstawowych na terenie gminy Bliżyn oraz uchwała  

Nr IV/34/99 Rady Gminy w Bliżynie z dnia 18 lutego 1999r. w sprawie określenia 

obwodu publicznego Gimnazjum w Bliżynie ul. Piaskowa 26.” 

Radni jednogłośnie /15 głosów za/ przyjęli powyższą autopoprawkę. 

Radni jednogłośnie /15 głosów za/ podjęli Uchwałę Nr XXI/153/2017 w sprawie 

dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjum do nowego ustroju 

szkolnego łącznie z przyjętą autopoprawką. 

b/ 

Projekt uchwały w sprawie określenia kryteriów naboru wraz z liczbą punktów 

oraz dokumentów potwierdzających spełnianie kryterium w postępowaniu 

rekrutacyjnym do publicznych przedszkoli, oddziałów przedszkolnych  

w publicznych szkołach podstawowych oraz publicznych szkół podstawowych, 

dla których organem prowadzącym jest Gmina Bliżyn odczytała Barbara 

Stachera – Sekretarz Gminy. 
Przewodniczący Rady poinformował, że wszystkie Komisje Rady pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Radni jednogłośnie /15 głosów za/ podjęli Uchwałę Nr XXI/154/2017 w sprawie 

określenia kryteriów naboru wraz z liczbą punktów oraz dokumentów 

potwierdzających spełnianie kryterium w postępowaniu rekrutacyjnym do 

publicznych przedszkoli, oddziałów przedszkolnych w publicznych szkołach 

podstawowych oraz publicznych szkół podstawowych, dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Bliżyn. 

c/ 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy na lata 2017-2031 odczytała Beata Ozan – Skarbnik Gminy. 

Wójt odczytał zmiany wniesione do projektu uchwały pismem z dnia 27 marca 

2017r. Wyjaśnił, że jedna z poprawek dotyczy zwiększenia środków na budowę 

chodnika w Odrowążku na łączną kwotę 70tys.zł o czym rozmawiał z radnymi na 
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spotkaniu bezpośrednio przed dzisiejszą sesją Rady. Droga w Rędocinie zostałaby 

wykonana przez powiat bez dofinansowania gminy. Jeżeli radni zaakceptują te 

zmiany to konsekwencją będzie głosowanie także przy zmianach do budżetu. 

Przewodniczący Rady poinformował, że wszystkie Komisje Rady pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały. Komisja Budżetowo-Finansowa zaakceptowała 

zmiany wniesione przez Wójta do projektu uchwały.  

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania zmian wniesionych przez Wójta 

pismem z dnia 27 marca 2017r. do projektu uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2017-2031: 

1/ w załączniku nr 3 – Objaśnienia zmian przyjętych w WPF Gminy Bliżyn na 

lata 2017-2031: 

- na str. 27 w części „Dochody” zwrot „-zwiększenie dochodów ściąnych przez 

Gminny Ośrodek Pomocy o kwotę 3.000zł” zastępuje się „zwiększenie dochodów 

ściąganych przez Gminny Ośrodek Pomocy o kwotę 3.000zł”, 

Radni jednogłośnie /15 głosów za/ przyjęli powyższą zmianę. 

2/ w załączniku nr 3 – Objaśnienia zmian przyjętych w WPF Gminy Bliżyn na 

lata 2017-2031: 

-  na str. 28 skreśla się zapis „i przebudowę drogi powiatowej”.  

Radni jednogłośnie /15 głosów za/ przyjęli powyższą zmianę. 

Radni podjęli Uchwałę Nr XXI/155/2017 w sprawie wprowadzenia zmian  

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy na lata 2017-2031 łącznie  

z przyjętymi zmianami wynikiem głosowania: 14 głosów za, 1 wstrzymujący się. 

d/ 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na rok 2017 

odczytała Beata Ozan – Skarbnik Gminy. Omówiła również zmiany wniesione 

przez Wójta do projektu uchwały pismem z dnia 27 marca 2017r. W związku  

z zapewnieniem powiatu o sfinansowaniu przebudowy drogi Mroczków-Rędocin 

we własnym zakresie zaproponowane na ten cel środki w wysokości 30tys. zł 

dodaje się do środków na budowę chodnika w Odrowążku, co łącznie stanowiłoby 

70tys.zł. Powoduje to zmiany w załącznikach Nr 6 i 7 oraz w uzasadnieniu do 

projektu uchwały. Druga zmiana dotyczy załącznika Nr 4 – Wykaz wydatków 

majątkowych rocznych gdzie w poz.19 w nazwie zadania „Zmiana sposobu 

użytkowania pomieszczeń szkolnych na przedszkolne” powinno być „w budynku 

szkoły w Mroczkowie” a nie jak wpisano „w budynku szkoły w Ubyszowie”. 

Przewodniczący Rady poinformował, że wszystkie Komisje Rady pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały. 

Dyskusja 
Szymon Mastalerz podkreślił, że podczas głosowania nad skreśleniem kwoty 

30tys.zł na przebudowę drogi Mroczków-Rędocin chciałby to uczynić zgodnie  

z własnym sumieniem bez podawania uzasadnienia. 

Jarosław Bednarz poruszył temat budowy oświetlenia Kucębów Odcinek gdzie 

podano łączny koszt zadania  na kwotę 49tys.zł a w budżecie zabezpieczono tylko 
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na rok bieżący kwotę 30tys.zł. W latach następnych nie ma zabezpieczonych kwot 

na ten cel dlatego radny zapytał czy to zadanie będzie dokończone w przyszłości. 

Wójt wyjaśnił, że problem pewnie wyniknął przy konstrukcji projektu budżetu 

ale nie oznacza to, że zadanie nie będzie kontynuowane.  

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania zmian wniesionych przez Wójta 

pismem z dnia 27 marca 2017r. do projektu uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian w budżecie gminy na 2017 rok: 

1) W załączniku nr 4 – Wykaz wydatków majątkowych rocznych w 2017  

w pozycji 19 dział 801, rozdział 80195 w kolumnie nazwa zadania 

inwestycyjnego dotychczasową treść: „Zmiana sposobu użytkowania 

pomieszczeń szkolnych na przedszkolne w budynku szkoły w Ubyszowie” 

zastępuje się „Zmiana sposobu użytkowania pomieszczeń szkolnych na 

przedszkolne w budynku szkoły w Mroczkowie”. 

Radni jednogłośnie /15 głosów za/ przyjęli powyższą zmianę. 

2) W załączniku nr 6 – Dochody i wydatki związane z realizacją zadań 

realizowanych na podstawie porozumień(umów) między jednostkami 

samorządu terytorialnego w 2017 roku: 

- pozycję z zadaniem „Przebudowa drogi powiatowej nr 0441T Mroczków-

Rędocin- granica woj. Świętokrzyskiego (Borki) w m. Rędocin na odcinku od 

km 2+850,00 – 5+000,00 – dł. 2150mb” dział 600 rozdział 60014 z kwotą 

30.000zł skreśla się, 

- w zadaniu „Budowa chodnika wzdłuż drogi powiatowej nr 0446T Bliżyn-

Odrowążek w miejscowości Odrowążek (od km 6+189 do km 7+587,63)   

w kolumnie 6, 15 i 16 kwotę  „40.000” zastępuje się kwotą „70.000”. 

3)W załączniku Nr 7 – Dotacje celowe w 2017 roku w części I Dotacje dla 

    jednostek sektora finansów publicznych: 

- lp 2. Dział 600 rozdział 60014, nazwa jednostki otrzymującej dotacje – Powiat 

Skarżyski, zakres „Przebudowa drogi powiatowej nr 0441T Mroczków-

Rędocin – granica woj. Świętokrzyskiego (Borki) w m.Rędocin, na odcinku od 

km 2+850,00-5+0,000-dł. 2150mb”  kwota dotacji 30.000zł skreśla się, 

- lp. 3 dział 600 rozdział 60014 , nazwa jednostki otrzymującej dotacje - Powiat 

Skarżyski, zakres „Budowa chodnika wzdłuż drogi powiatowej nr 0446T 

Bliżyn-Odrowążek w miejscowości Odrowążek (Od km 6 + 189 do km 

7+587,63)” kwota dotacji  40.000 zastępuje się „lp. 2 dział 600 rozdział 60014, 

nazwa jednostki otrzymującej dotacje - Powiat Skarżyski , zakres „Budowa 

chodnika wzdłuż drogi powiatowej nr 0446T Bliżyn-Odrowążek  

w miejscowości Odrowążek (Od km 6 + 189 do km 7+587,63)” kwota dotacji 

70.000” 

W uzasadnieniu do projektu uchwały na str. 2 zapis „przebudowa drogi 

powiatowej Mroczków-Rędocin – 30.000zł skreśla się, zapis „budowa 

chodnika wzdłuż drogi powiatowej w Odrowążku 40.000zł”  zastępuje się 

„budowa chodnika wzdłuż drogi powiatowej w Odrowążku 70.000zł”   
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Powyższe zmiany radni przyjęli wynikiem głosowania: 14 głosów za,  

1 wstrzymujący się. 

Radni podjęli Uchwałę Nr XXI/156/2017 w sprawie wprowadzenia zmian  

w budżecie gminy na rok 2017 łącznie z przyjętymi zmianami wynikiem 

głosowania: 14 głosów za, 1 wstrzymujący się. 

Nawiązując do wypowiedzi Jarosława Bednarza Wójt dodał, że projekty 

oświetleniowe czekają na realizację a przykładem jest ul.Sobieskiego  

i Rudowskiego gdzie wykonanie zadania weszło w ostatnim roku ważności 

pozwolenia na budowę. Wójt zapewnił, że zadanie oświetleniowe w Kucębowie 

zostanie rozpoczęte i będzie zakończone. 

Jarosław Bednarz wyjaśnił, że o takie zapewnienie mu chodziło. 

e/ 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej odczytała Beata Ozan 

– Skarbnik Gminy. Omówiła również zmiany wniesione przez Wójta do 

projektu uchwały pismem z dnia 28 marca 2017r. Dotyczą one wykreślenia 

przebudowy drogi powiatowej Mroczków-Rędocin z kwotą 30tys.zł  

oraz zwiększenia o tą kwotę środków na budowę chodnika w Odrowążku co 

łącznie stanowiłoby dofinansowanie w kwocie 70tys.zł. W związku z tą zmianą 

proponuje się także nową treść uzasadnienia. 

Przewodniczący Rady poinformował, że wszystkie Komisje Rady pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania zmian wniesionych przez Wójta 

pismem z dnia 28 marca 2017r. do projektu uchwały z dnia 13.03.2017r.  

w sprawie udzielenia pomocy finansowej poprzez wykreślenie w § 1. pkt 1) 

„Przebudowa drogi powiatowej nr 0441T Mroczków – Rędocin granica 

województwa świętokrzyskiego (Borki) w m. Rędocin na odcinku od km 2+850 

4+091,5 km” w wysokości 30.000zł brutto. 

w związku z czym § 1. otrzymuje brzmienie:  

§ 1. Udziela się Powiatowi Skarżyskiemu pomocy finansowej w roku 2017 na 

zadanie:  

„Budowa chodnika wzdłuż drogi powiatowej nr 0446T Bliżyn – Odrowążek  

w miejscowości Odrowążek (od km 6+189 do km 7+587,63)” w wysokości 

70.000,00 zł brutto. 

W związku z powyższym proponuję nowy tekst uzasadnienia w brzmieniu: 

„Mając na uwadze wnioski mieszkańców Odrowążka zmierzające do poprawy 

bezpieczeństwa uczestników ruchu drogowego na drodze powiatowej nr 0446T 

Bliżyn – Sorbin – Odrowążek poprzez wybudowanie chodnika dla pieszych w 

miejscowości Odrowążek, postanawia się przyznać Powiatowi Skarżyskiemu na 

ten cel dotację w kwocie 70.000 zł brutto. Gmina może na podstawie art. 10 ust. 

2 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym udzielać pomocy 

finansowej innym jednostkom samorządowym.” 
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Za przyjęciem powyższych zmian radni opowiedzieli się wynikiem głosowania: 

14 głosów za, 1 wstrzymujący się. 

Radni podjęli Uchwałę Nr XXI/157/2017 w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej łącznie z przyjętymi zmianami wynikiem głosowania: 14 głosów za, 

1 wstrzymujący się. 

f/  

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Rewitalizacji Gminy 

Bliżyn na lata 2016-2022 odczytała Barbara Stachera – Sekretarz Gminy. 

Omówiła również autopoprawki wniesione przez Wójta. Wyjaśniła, że program 

został sporządzony przez firmę BaSz. Był on poprawiany zarówno przez firmę 

jak i przez urzędników niemniej jednak proponuje się jeszcze 3 autopoprawki  

i kilka drobnych korekt. 

Przewodniczący Rady poinformował, że wszystkie Komisje Rady pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały. Komisje Rady zostały zapoznane z mapami, 

stanowiącymi załącznik Nr 1 i Nr 2 do programu rewitalizacji. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania zgłoszonych autopoprawek 

przez Wójta do załącznika do projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego 

Programu Rewitalizacji Gminy Bliżyn na lata 2016-2022: 

Str. 26, tabela 9 – na końcu tabeli dopisuje się w kolumnie - Nazwa organizacji: 

„Caritas Bliżyn”, w kolumnie – Adres: „Bliżyn”,  

Str. 57, pkt 1.4.3 - zdanie: „Niemal równolegle do drogi krajowej przebiega 

jednotorowa niezeletryfikowana linia kolejowa relacji Łódź Kaliska – Dębica nr 

25 ze stacjami kolejowymi w Bliżynie i Sołtykowie oraz przystankiem  

osobowym w Gilowie” zmienia się na: „Niemal równolegle do drogi krajowej 

przebiega jednotorowa niezeletryfikowana linia kolejowa relacji Łódź Kaliska – 

Dębica nr 25 z nieczynnymi stacjami kolejowymi w Bliżynie i Sołtykowie oraz 

nieczynnym przystankiem  osobowym w Gilowie i nieczynnym przystankiem 

osobowym Brzask”, 

Str. 175, akapit 3 – wykreśla się „media społecznościowe”, a nazwę „Gminny 

Program Rewitalizacji” zmienia się na „Gminnym Programem Rewitalizacji”, 

Ponadto dokonano korekt: 

Str. 11, wiersz 3 – literę „w” zastępuje się na „z”, 

Str. 25, 1 zdanie – słowo „sieci” zmienia się na „Sieć” 

Str. 61 - słowo „Zameczek zmienia się na „Zameczek”, 

Str. 64 – tabela 31, wiersz cmentarze – słowo „rzymsko-katolickiej”, zmienia się 

na „rzymsko-katolickie”, 

Str. 72 – trzecie zdanie od góry zwrot „należy regionu” zmienia się na „należy do 

regionu”, 

Str. 175, akapit 5 – słowo „podjecie” zmienia się na „podjęcie”. 

Radni jednogłośnie /15 głosów za/ przyjęli autopoprawki wraz z naniesionymi 

korektami. 
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Radni podjęli Uchwałę Nr XXI/158/2017 w sprawie przyjęcia Gminnego 

Programu Rewitalizacji Gminy Bliżyn na lata 2016-2022 łącznie  

z przyjętymi autopoprawkami i korektami wynikiem głosowania: 14 głosów za, 

1 wstrzymujący się. 

g/ 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Bliżyn 

w 2017 roku odczytała Barbara Stachera – Sekretarz Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że wszystkie Komisje Rady pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Radni jednogłośnie /15 głosów za/ podjęli Uchwałę Nr XXI/159/2017 w sprawie 

przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Bliżyn w 2017 roku. 

h/  

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny 

na lata 2017-2019 odczytała Barbara Stachera – Sekretarz Gminy. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Radni jednogłośnie /15 głosów za/ podjęli Uchwałę Nr XXI/160/2017 w sprawie 

przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2017-2019. 

i/  

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu dostarczania wody  

i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Bliżyn odczytała Barbara Stachera 

– Sekretarz Gminy. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Radni jednogłośnie /15 głosów za/ podjęli Uchwałę Nr XXI/161/2017 w sprawie 

uchwalenia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na 

terenie Gminy Bliżyn. 

Ad. 9 

W związku z tym, że radni otrzymali sprawozdanie z realizacji rocznego 

programu współpracy z organizacjami pozarządowymi za rok 2016 nie zachodziła 

potrzeba jego odczytywania. Sekretarz Gminy dodała, że w roku bieżącym 

zostały zabezpieczone środki na działalność pożytku publicznego. Podziękowała 

organizacjom, które przystępują do konkursu i angażują się w tę działalność.  

Przewodniczący Rady poinformował, że wszystkie Komisje Rady pozytywnie 

zaopiniowały sprawozdanie. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Radni jednogłośnie /15 głosów za/ przyjęli sprawozdanie z realizacji rocznego 

programu współpracy z organizacjami pozarządowymi za rok 2016. 

Ad. 10 

Informacje, komunikaty i oświadczenia: 

Przewodniczący Rady poinformował, że w dniu 8 marca 2017r. wpłynęło od 

Wojewody Świętokrzyskiego zawiadomienie o wszczęciu postępowania 
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nadzorczego w sprawie stwierdzenia nieważności uchwały Nr XX/145/2017 

Rady Gminy Bliżyn z dnia 15 lutego 2017r. w sprawie uchwalenia zmiany Nr 1 

części zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Bliżyn 1”, 

na obszarze gminy Bliżyn.  

Barbara Stachera wyjaśniła, że w okresie między sesyjnym wpłynęło od 

Wojewody Świętokrzyskiego zawiadomienie o wszczęciu postępowania 

nadzorczego. Przewodniczący Rady skierował to zawiadomienie do Wójta celem 

ustosunkowania się do zarzutów w nim zawartych. Plan tworzy Międzygminny 

Związek Planowania Przestrzennego. Mimo, że jest to profesjonalna firma to nie 

ustrzegła się błędów, a urząd również ich nie zauważył. Wojewoda 

zakwestionował 5 zapisów. Pierwszy z nich dotyczy zasad umieszczania reklam. 

W 2015 roku weszła w życie tzw. „ustawa krajobrazowa” zgodnie z którą rada 

gminy powinna podjąć odrębną uchwałę regulującą zasady umieszczania reklam. 

W związku z tym, że procedura planistyczna została wszczęta po wejściu w życie 

„ustawy krajobrazowej” stąd należało się do niej zastosować. Drugim zarzutem 

było nadanie innego brzmienia definicji wskaźnika intensywności zabudowy niż 

to wynika z ustawy. W uchwale wskaźnik ten odnosi się tylko do kondygnacji 

nadziemnych a zgodnie z ustawą powinien się odnosić do wszystkich kondygnacji 

również podziemnych. Trzeci zarzut dotyczył miejsc do parkowania natomiast 

czwarty określenia szerokości pasa i rodzaju zieleni. Piąty zarzut to właściwie 

tylko błąd który wyniknął przy przenoszeniu tekstu do XML. Wojewoda wydał 

rozstrzygnięcie nadzorcze stwierdzające nieważność dwóch zapisów  

a mianowicie § 10 ust.10 uchwały dotyczącego zasad umieszczania reklam oraz 

§ 5 tiret 13 dotyczącego definicji wskaźnika intensywności zabudowy.  

W pozostałych przypadkach uznał zapisy za poprawne. 

Anna Kowalik odczytała rozstrzygnięcie nadzorcze, które wpłynęło w dniu  

24 marca 2017r. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Radni zgodzili się /14 głosów za/ z odczytanym rozstrzygnięciem nadzorczym co 

jest jednoznaczne z odstąpieniem od procedury odwoławczej. 

Przewodniczący Rady przekazał wszystkim obecnym najlepsze życzenia 

świąteczne. Przypomniał również o obowiązku złożenia oświadczeń 

majątkowych przez radnych w terminie do 30 kwietnia 2017 roku. 

Ad. 11 

Obrady sesji trwały od godz.910 do godz.1330. 

Dwudziestą pierwszą sesję Rady Gminy Bliżyn zamknął Tadeusz Łyjak – 

Przewodniczący Rady dziękując wszystkim za udział. 
 

Protokolant 

 

Anna Kowalik 


